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Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 

zápis z jednání ze dne 9. 6. 2022 
 
 

Jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 13.00 
hod. v zasedací místnosti Nová Rada budovy Nové radnice MHMP. 
Jednání řídila předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA. 
 
Přítomní členové Výboru: 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Ing. Pavel Hájek 
Mgr. Jiří Koubek 
PhDr. et Mgr. Kryštof Kozák, Ph.D. 
Bc. Michaela Krausová 
Ing. Ivan Pilný  
RNDr. Marcela Plesníková  
Mgr. Jiří Růžička 
Mgr. Jakub Stárek 
 
Omluveni:  
Mgr. Jan Čižinský 
Mgr. Karel Hanzlík 
 
Hosté:  
PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a 
podpory podnikání 
Mgr. Lenka Němcová, ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 
Ing. Alice Mezková, zástupkyně ředitele MHMP pro sekci služeb občanům 
Ing. Zuzana Tinglová - výkonná ředitelka spolku rodičů Waldorfská aktivita z.s.  
Ing. Marie Kubíková – radní MČ Praha 6 pro oblast školství a vzdělávání 
Ema Pospíšilová - ředitelka Kampusu Hybernská 
Tomáš Lapáček - inovační manažer PII a vedoucí hlavního projektu Prague Smart Accelerator 
 
 
Tajemnice: 
Mgr. Radana Mrázková 
 
Program: 
 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu, schválení zápisu z minulého 
jednání 

2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 18. – 21. jednání 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-42392 (změna ZL 

SŠ elektrotechniky a strojírenství, Jesenická, P10); R-44038 (změna ZL Gymnázium 
Čakovice); Z-10368 (změna ZL Akademie řemesel Praha-SŠ); R-44235 (poskytnutí 
návratné finanční výpomoci SOŠ Jarov); R-44146 (změna ZL Gymnázium Nad Štolou); 
R-43782 (změna ZL SŠ-COPTH); R-44559 (Prevence dětem) 
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4. Informace – Záměr rozšíření Waldorfské školy na území hl. m. Prahy – Ing. Zuzana 
Tinglová - výkonná ředitelka spolku rodičů Waldorfská aktivita z.s., Ing. Marie 
Kubíková – radní MČ Praha 6 pro oblast školství a vzdělávání  

5. Informace - Aktuální situace ve školství na území hl. m. Prahy – Mgr. Lenka Němcová 
6. Různé  
7. Diskuze a závěr  

 
1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 
Jednání zahájila úvodním slovem předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková, MBA, ve 13.10 
hodin. 
Přítomno bylo 9 členů Výboru. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
Předsedkyně Ing. Čapková navrhla do bodu 3 dozařadit dodatečně rozeslaný tisk. Jedná se o 
tisk, který bude zařazen na jednání ZHMP dne 16. 6. 2022: Z – 10408 – ke schválení dokumentu 
Regionální akční plán hl. m. Prahy (RAP). Poté oznámila, že v samostatném bodě vystoupí 
radní PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., s informací o dalších tiscích, které bude předkládat 
na jednání ZHMP. 
K navrženému programu se přihlásil Ing. Ivan Pilný a navrhl oddělené hlasování o zařazení 
tisku Z-10408 do programu, protože členové Výboru obdrželi materiál až den před jednáním a 
jedná se velké investice, přičemž tento materiál nebyl ani projednán s politickou reprezentací – 
ne s klubem ANO. Proto navrhuje o zařazení tohoto tisku na program hlasovat odděleně.  
Ing. Čapková dala hlasovat o zařazení tohoto tisku do bodu 3 programu jednání Výboru: 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             5 – 0 – 4 
Návrh nebyl schválen. Tisk nebude do bodu 3 zařazen. 
 
Předsedkyně Výboru navrhla proto hlasovat o tom, zda bude tento tisk zařazen na jednání 
Výboru jako samostatný bod číslo 4 programu: 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             5 – 0 – 4 
Návrh nebyl schválen.  
 
Tisk Z-10408 nebyl zařazen na jednání Výboru. 
 
Poté dala Ing. Čapková hlasovat o schválení programu jednání v původně navržené podobě – 
bez dozařazeného tisku - se samostatným bodem radního Šimrala: 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
              9 – 0 – 0 
Program jednání byl schválen. 
 
Ověřovatelem zápisu z jednání byl navržen Mgr. Jiří Koubek. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
             9 – 0 – 0 
Návrh byl schválen. 
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Výboru byl předložen ke schválení zápis z minulého jednání.  
K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9 – 0 – 0 
Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen. 
 
 
2. Souhrnná informace o tiscích schválených Radou HMP na jejím 18. - 21. jednání 
 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková otevřela rozpravu k předložené souhrnné informaci 
o materiálech projednávaných na 18. - 21. jednání Rady HMP.  
Do rozpravy se nikdo z členů nepřihlásil. 
 
Výbor vzal předloženou souhrnnou informaci o tiscích projednaných na 18. - 21. jednání 
RHMP na vědomí. 
 
 
3. Tisky, které budou předloženy k projednání na zasedání ZHMP: R-42392 (změna ZL SŠ 
elektrotechniky a strojírenství, Jesenická, P10); R-44038 (změna ZL Gymnázium Čakovice); 
Z-10368 (změna ZL Akademie řemesel Praha-SŠ); R-44235 (poskytnutí návratné finanční 
výpomoci SOŠ Jarov); R-44146 (změna ZL Gymnázium Nad Štolou); R-43782 (změna ZL 
SŠ-COPTH); R-44559 (Prevence dětem) 
 
Do rozpravy se žádný člen Výboru nepřihlásil. Předsedkyně navrhla usnesení. 
 
Usnesení:  
Výbor souhlasí s předloženým tiskem a navrhuje ZHMP projednat ho a schválit v předloženém 
znění. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
 
4. Informace – Záměr rozšíření Waldorfské školy na území hl. m. Prahy – Ing. Zuzana 
Tinglová - výkonná ředitelka spolku rodičů Waldorfská aktivita z.s., Ing. Marie Kubíková – 
radní MČ Praha 6 pro oblast školství a vzdělávání 
 
Ing. Marie Kubíková na úvod informovala o záměru rozšířit Waldorfské vzdělávání, o které 
stále roste zájem, na území MČ Praha 6. Nastínila představy možného působení základní školy 
v nových prostorách s tím, že by mohlo v těchto prostorách působit i pedagogické lyceum.  
Ing. Zuzana Tinglová nejprve představila waldorfskou část základní školy Dědina a její činnost, 
poté přiblížila situaci ve waldorfském školství – disproporci mezi nabídkou a poptávkou po 
tomto typu vzdělávání - a na závěr seznámila přítomné se záměry projektu komplexního 
waldorfského vzdělávání – což je návrh zřízení základní waldorfské školy a lycea v blízkých 
objektech, aby to umožňovalo návaznost vzdělávání dětí a úzkou kooperaci těchto škol – 
výhodou by bylo sdílení prostor i pedagogického sboru. Vytipovanými lokalitami k tomuto 
záměru je Veleslavínský zámeček a Proboštský dvůr na území MČ Praha 6. Architekt Tomáš 
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Klanc poté představil objemovou studii možného využití Veleslavínského zámečku a 
Proboštského dvora.  
Předsedkyně Ing. Čapková otevřela k tématu diskusi, ve které se členové Výboru shodli na 
přínosu waldorfského školství a potřebě jeho dalšího rozvoje ve vlastní budově, což podporují. 
Podle jejich názoru však není jisté, že právě dva výše jmenované objekty, které by vyžadovaly 
nákladnou rekonstrukci, jsou pro toto využití vhodné. Stálo by za to prověřit možnosti výstavby 
nové budovy.  
Na základě diskuse navrhla předsedkyně Výboru přijetí usnesení, které by rozvoj waldorfského 
školství podpořilo: 
 
Usnesení: 
 
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP souhlasí se záměrem rozšíření waldorfské školy na 
území hl. m. Prahy 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
 
5. Informace – Tisk Z – 10305 - k návrhu na poskytnutí individuální účelové neinvestiční 
dotace Kampusu Hybernská z. ú. pro rok 2022 a na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy 
pro rok 2022; tisk R - 44159 - k návrhu na poskytnutí neinvestiční účelové individuální dotace 
na zajištění provozu Pražského inovačního institutu, z. ú. v roce 2022 - PhDr. Mgr. Vít 
Šimral, Ph.D. et Ph.D., radní hl. m. Prahy pro oblast školství, sportu, vědy a podpory 
podnikání 
 
Radní PhDr. Šimral uvedl, že se jedná o tisky, kterými se řeší provozní financování dvou 
zapsaných ústavů, založených hlavním městem Prahou – Kampusu Hybernská a Pražského 
inovačního institutu. V obou případech se jedná o provozní dotaci ve výši zhruba 13 mil. korun. 
Strukturu provozní dotace (co bude z těchto prostředků hrazeno), představí zástupci organizací. 
Dodal, že provozní financování je nad rámec běžících projektů, ale pomáhá k ozdravění 
finanční struktury obou zapsaných ústavů, finančně vypomáhá s položkami, o které by se Praha, 
jako zakladatel, měla starat, např.: provoz areálu, financování základního a vrcholového 
managementu.  
 
K tisku Z – 10305 ředitelka Kampusu Hybernská Ema Pospíšilová konstatovala, že Kampusu 
bylo v rámci rozpočtu MHMP na letošní rok schváleno 8 mil. korun  - stejně jako v roce 2021. 
Právní subjektivita ústavu však vznikla až od ledna 2021, kdy byl založen ústav hl. m. Prahou 
a UK. O tuto sumu tedy ústav žádal až na druhé pololetí roku 2021. Přesto, že dohoda na 
financování provozu v roce 2022, byla 13 mil. korun, byla nakonec schválena stejná částka jako 
v loňském roce, tedy 8 mil. korun. Kampus je ale v letošním roce v plném provozu, takže tato 
částka není dostačující. V této souvislosti představila kulturně vzdělávací program Kampusu, 
který je zaměřen od programů pro malé děti, až ke studentům - působí tam mimo jiné 11 
studentských spolků. O navýšení rozpočtu žádají, protože jen 6 mil. korun činí mzdové náklady, 
náklady na provoz jsou kolem 4 mil. korun, a další peníze jsou potřeba na produkci aktivit. 
Kampus zatím ani nemůže žádat o finance ministerstva či další instituce, protože ty vyžadují 
alespoň dvouletou historii organizace, což Kampus zatím nesplňuje. Proto žádají po dohodě 
s radním Šimralem, aby byl jejich rozpočet navýšen na 13 mil. korun. 
 



5 
 

Radní PhDr. Šimral poděkoval za informaci a sdělil, že situace v PII je jiná. Uvedl, že drtivá 
většina financování PII jde z evropských fondů a provozní dotace by měla zajistit to, o čem se 
jedná již od založení ústavu  – nastavení základní struktury managementu a provozu.  
 
Tisk R – 44159 představil Tomáš Lapáček, inovační manažer PII a vedoucí hlavního projektu 
Prague Smart Accelerator. Krátce přiblížil vznik a činnost PII. Řekl, že z peněz na projekty 
nelze hradit provozní – mzdové peníze. Pokud jde o položky v žádosti na provozní dotaci – 
největší tvoří nájem za budovu v Celetné, kde PII sídlí, vedení organizace a její personální 
zajištění. Naprosto zásadní je provozní složka – asistence potřebná pro provoz sídla organizace, 
BOZP, revize, správu objektů. A dále prostředky na právní a IT servis - bez toho organizace 
nemůže fungovat.  
Předsedkyně Ing. Čapková poděkovala za představení tisků a otevřela k bodu rozpravu. 
Ing. Ivan Pilný řekl, že je rád, že se řeší udržitelné financování zapsaných ústavů. Je třeba, aby 
se našlo právní řešení, které do budoucna tento problém vyřeší, protože zatím se to řeší pouze 
dotacemi. Dále konstatoval, že pokud jde o PII, požádalo Zastupitelstvo HMP o audit tohoto 
ústavu. Ten byl pravděpodobně dokončen, ale nejsou známy jeho výsledky. V tomto okamžiku 
tedy hlasovat o přidělení nějaké dotace, aniž by členové Výboru, potažmo členové 
Zastupitelstva, byli seznámeni s výsledky auditu, není na místě. Zejména zastupitelé, kteří o 
audit požádali, by rozhodně měli být seznámeni s výsledy. A teprve na jejich základě se 
rozhodnou, jestli tato dotace je přiměřená a jestli má vůbec být přidělena. Proto doporučil 
oddělené hlasování o každém z představených tisků.  
Radní PhDr. Šimral doplnil, že audit byl nyní předložen členům správní rady PII a byl rozeslán 
i členům dozorčí rady, která se k němu bude scházet. Správní rada požádala o doplnění 
materiálů. Takže audit je před finalizací a následující den se k němu schází dozorčí rada. 
Hlavním závěrem auditu je ale právě potřeba řešení financování ústavu a audit podporuje 
přidělení provozní dotace, která nemůže být hrazena z projektových peněz.  
 
Předsedkyně Výboru Ing. Čapková navrhla na základě diskuse členů Výboru k těmto tiskům 
oddělené hlasování:  
 
Usnesení k tisku Z – 10305: 
Výbor souhlasí s předloženým tiskem Z-10305 a navrhuje ZHMP projednat ho a schválit 
v předloženém znění. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
  9 – 0 - 0 
Návrh byl schválen. 
 
Usnesení k R-44159: 
Výbor navrhuje přerušit projednávání tisku R-44159 do předložení výsledků auditu.  
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se - nehlasoval 
  7 – 0 – 0 - 2 
Návrh byl schválen. 
 
 
6. Informace - Aktuální situace ve školství na území hl. m. Prahy – Mgr. Lenka Němcová, 
ředitelka odboru školství, mládeže a sportu (SML) MHMP 
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Mgr. Němcová sdělila, že jsou ukončeny zápisy českých dětí do základních a mateřských škol 
a jejich výsledky byly podrobně probrány s jednotlivými MČ. V červnu – od 1. do 29. 6. - pak 
probíhá zápis ukrajinských dětí - jednotně do základních a mateřských škol. Zhruba v polovině 
července by tedy mělo být známo, kolik ukrajinských dětí se do škol zapíše. 
Dále uvedla, že hlavní město se letos dostalo do problémů při zápisech do speciálních škol. 
V sedmi speciálních školách dokonce losovali o umístění, což se ještě nikdy nestalo. Je to 
způsobeno tím, že speciální školy nemají spádovost, takže nelze omezovat přijaté děti na děti 
s trvalým pobytem v Praze. Takže zhruba 25 % dětí v těchto školách je ze Středočeského kraje. 
Stejná situace je – s ještě větším podílem Středočechů - na školách středních. Tam ještě 
přijímací řízení trvá – probíhají druhá a další kola, a situace v dalších kolech je nepřehledná, 
protože uchazeč ve druhém a dalším kole si může podat nekonečné množství přihlášek, což 
také činí. To se poté odráží i na počtu odvolání. K aktuálnímu datu (9. 6.), po dvou týdnech, 
kdy začala odboru SML chodit odvolání, již přišlo zhruba 4800 odvolání.  
Ředitelka Mgr. Němcová poté konstatovala, že v nejbližších dne vyjde Lex Ukrajina II. Jak 
řekla, po dlouhých jednáních a vysvětlování na MŠMT, bude možné vytváření čistě 
ukrajinských tříd, což Praze a jejím městským částem velmi pomůže vyřešit často neřešitelnou 
situaci s umístěním ukrajinských dětí do škol.  
Pokud jde o ukrajinské děti přijaté na střední školy, bylo od března přijato na naše SŠ asi 190 
dětí z Ukrajiny - převážně na obory s maturitou. V rámci přijímacího řízení pak bylo přijato asi 
260 ukrajinských dětí, z toho asi 180 na obory s maturitou. Reálné počty budou známy v září.  
Mgr. Němcová dále informovala, že na naší jazykové škole pokračují kurzy češtiny jako cizího 
jazyka. Celkem je otevřeno 8 kurzů - na víc nejsou učitelé. To je ale problém všech typů škol v 
Praze – jak základních, tak středních bez ohledu na zaměření. Konstatuje to i poslední studie 
ČŠI, ve které se Praha v různých kritériích dostává do skupiny měst jako Louny, Most a 
Chomutov. Není to o kvalitě vzdělávání, ale o nedostatku aprobovaných učitelů, vnímání 
učitelské prestiže. Praha je na tom v tomto ohledu velice špatně. Doplnila, že kurzy na jazykové 
škole budou pokračovat i o prázdninách. Další kurzy češtiny jako cizího jazyka zahajuje 
Univerzita Karlova a odbor školství připravuje s Kampusem Hybernská a UK ještě další sérii 
kurzů pro středoškoláky, ale i pro dospělé – především pro případné učitele z řad ukrajinských 
uprchlíků, a také další metodické kurzy pro české učitele, jak učit češtinu jako cizí jazyk. 
Sdělila, že v Lex Ukrajina II bude také nové ustanovení o změkčení požadavků na znalost 
českého jazyka pro případné učitele z řad ukrajinských uprchlíků. Celé posouzení, zda může 
tento učitel ve škole učit, bude na řediteli školy, protože není nezbytné, aby tento vyučující 
ovládal výborně češtinu, když se bude zabývat především dopomocí svým krajanům.  
Bc. Michaela Krausová se ředitelky Němcové v souvislosti s nedostatkem jazykových lektorů 
dotázala, zda je potřeba mít nějakou speciální kvalifikaci pro tuto výuku. 
Ředitelka Mgr. Němcová sdělila, že naše jazyková škola požaduje kvalifikovaného člověka - 
učitele s aprobací - a doplnila, že na tomto problému spolupracuje odbor SML s MŠMT a 
společností META o. p. s., jež nyní ministerstvu nabízí větší projekt, kterým by se zasanovala 
hluchá místa lektorů.  
Předsedkyně Výboru Ing. Čapková poděkovala ředitelce Mgr. Němcové za aktuální informace 
a přikročila k dalšímu bodu programu. 
 
 
Ve 14.45 hod. z jednání odešel Mgr. Jakub Stárek. 
Přítomno 8 členů Výboru. 
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7. Různé  
 
Předsedkyně Výboru Ing. Čapková informovala přítomné, že jeden z kandidátů na člena 
školské rady, kteří byli odsouhlaseni na dubnovém jednání Výboru, se vzdal své funkce a je 
tudíž třeba obsadit jeho místo. Jedná se o místo v ŠR Základní školy Práčská 159/37, Praha 10. 
Na volné místo se nabídl člen Výboru Ing. Pavel Hájek. 
Předsedkyně Ing. Čapková navrhla usnesení: 
 
Usnesení: 
Výbor souhlasí s předloženým návrhem na obsazení místa zástupce zřizovatele ve školské radě 
Základní školy Práčská 159/37, Praha 10, Ing. Pavlem Hájkem. 
 
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
8 – 0 – 0 
Návrh byl schválen. 
 
 
8. Diskuze a závěr 
 
Do diskuze se již nepřihlásil žádný člen Výboru. 
Předsedkyně Výboru Ing. Mariana Čapková na závěr poděkovala všem přítomným za účast a 
ukončila jednání ve 14.55 hod. 
 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Ing. Mariana Čapková, MBA, předsedkyně Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
 
 
 
 
 
………………………………………………… 
Mgr. Jiří Koubek, ověřovatel zápisu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Radana Mrázková, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 


